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REVISTA PRESEI 
 

 Federaţia "Sanitas" pichetează Ministerul Finanţelor: Plafonarea salariilor printr-un prag de 30% ar crea 
sporuri inechitabile 
Federaţia "Sanitas" pichetează, marţi, de la ora 11.00, Ministerul Finanţelor, în ciuda condiţiilor meteo 
nefavorabile. Printre nemulţumirile sindicaliştilor se numără plafonarea salariilor printr-un prag de 30% care ar 
crea sporuri inechitabile în rândul personalului din sistemul de sănătate. 
Federaţia "Sanitas" din România a anunţat pichetarea Ministerului Finanţelor. Motivele sunt numeroase, spune 
sindicaliştii:" pragul de 30% pe ordonator principal de credite nu permite aplicarea unui Regulament de sporuri 
echitabil pentru toate categoriile de salariaţi din Sănătate, fapt care va duce la dezbinarea echipei medicale; 
prevederi ale Legii 153/2017 discriminează, în continuare, o parte importantă a lucrătorilor din sistemul sanitar 
(biologi, biochimişti, farmacişti, moaşe, infirmieri, personal TESA etc.) şi de asistenţă socială; Legea 153/2017 şi 
aplicarea Anexei 10 a noului Regulament de sporuri în forma publicată de Ministerul Sănătăţii aduc inclusiv 
pierderi de venituri pentru unii angajaţi din domeniu; singurul argument invocat de guvernanţi pentru blocarea 
solicitărilor SANITAS este lipsa resursei financiare", anunţă Federaţia, într-un comunicat de presă. 
Consiliul Naţional al Federaţiei Sanitas a decis, luni, ca sindicalişitii din sănătate să organizeze pichete în Bucureşti. 
„Toată lumea vrea ca din momentul acesta să facem conflict, să ieşim în stradă. Dar trebuie să ne aliniem totuşi la 
ce spune legea şi am decis ca începând cu datele de 20 şi 22 martie să începem cu pichetări la Ministerul Sănătăţii, 
care are legătură cu regulamentul de sporuri, Ministerul de Finanţe şi Ministerul Muncii, de unde a plecat Legea 
153 şi cu modificările pe care nu le-au făcut şi sunt imperioase”, a declarat, luni, Leonard Bărăscu, reprezentant 
Sanitas. 
Potrivit lui Bărăscu, sindicaliştii intenţionează să picheteze aceleaşi ministere şi pe datele de 27 şi 29 martie, iar în 
aprilie se va organiza un miting de amploare. 
„În data de 25 aprilie vom face un miting de amploare, la care vom încerca să aducem 20.000 de persoane şi să-i 
convingem că ceea ce ne dorim noi aşa trebuie făcut, adică ne dorim ce ni s-a spus. Ar fi bine să asculte 
guvernanţii, pentru că ei au propus această lege”, a completat Bărăscu. 
Ulterior mitingului din data de 25 aprilie, ar putea fi declanşată greva generală, dacă nu se vor rezolva 
revendicările sindicaliştilor şi se strâng semnături pentru declanşarea grevei, potrivit reprezentanţilor Sanitas. 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a afirmat, săptămâna trecută, că sporurile rămân plafonate la 30%, chiar dacă 
sindicaliştii au ameninţat cu greva generală, subliniind faptul că legea nu este negociabilă şi că veniturile nete au 
crescut în sistemul sanitar, însă poate această creştere, într-adevăr, nu a fost distribuită echitabil pe categorii 
profesionale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Scrisoare de protest semnată de 400 de medici psihiatri, susţin că salariile nu au crescut 
Aproximativ 400 de medici psihiatri au semnat o scrisoare prin care îşi manifestă nemulţumirea faţă de faptul că 
salariile nu le-au crescut, aşa cum fusese promis. Guvernanţii ”au redistribuit sărăcia”, spune unul dintre 
semnatari, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Scrisoarea-manifest a fost trimisă Ministerului Sănătăţii. 
Un doctor din cadrul Institutului de Psihiatrie ”Socola“, dr. Ovidiu Alexinschi, a declarat, luni, corespondentului 
MEDIAFAX, că este unul dintre semnatarii acestei scrisori şi că vor urma şi alte forme de protest. 
”Legea salarizării a intrat în vigoare la 1 ianuarie 2018. Pentru medici, aceasta a fost devansată pentru 1 martie. 
Au ieşit reprezentanţii Guvernului şi cei ai Ministerului Sănătăţii şi au spus că medicii vor avea salarii ca în 
Occident, dar a fost o minciună. Asta deoarece, la apariţia normelor de aplicare, au decis să taie din sporuri. Dacă 
un medic psihiatru avea un spor de periculozitate de 70%, acum a ajuns undeva la 15%. Deci, a fost vorba despre 
o tăiere de 60 de procente!“, a spus medicul psihiatru Ovidiu Alexinschi. 
Medicul a subliniat că protestul nu este legat strict de bani, ci de ”onoare, demnitate, bun simţ” şi, nu în ultimul 
rând, adevăr. 
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Potrivit psihiatrului, vor urma şi alte forme de protest, nu doar din partea medicilor psihiatri, ci şi din partea 
personalului de specialitate din alte unităţi din România, din acelaşi motiv. 
”Nu ştiu cine a minţit şi de ce. Puteau să spună că au un anumit buget şi că majorările vor fi foarte mici, nu să ne 
mintă aşa! S-a spus că salariile medicilor se vor tripla, fapt complet fals. Nu au făcut altceva decât să mintă, să taie 
din sporuri şi să redistribuie banii, deci creşterea va fi foarte mică. În fapt, au redistribuit sărăcia! Această 
scrisoare-manifest pe care am semnat-o a fost trimisă la Ministerul Sănătăţii, cu semnăturile a aproximativ 400 de 
medici şi sunt semne că ni se vor alătura mult mai mulţi angajaţi din sistemul sanitar. Vom recurge, probabil, la 
toate formele de protest“, a adăugat Alexinschi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sindicaliştii din industria de apărare pichetează marţi sediul Ministerului Economiei, ca primă formă de 
protest 
Sindicaliştii din industria de apărare vor picheta sediul Ministerului Economiei, marţi, între orele 11,00 şi 13,00, ca 
primă formă de protest, invocând o serie de probleme în acest sector, principalele fiind legate de Legea 232/2016 
şi de intenţia Guvernului de a transfera fabricile la Ministerul Apărării, scrie NEWS.RO. 
Pichetul este organizat de Federaţia Naţională a Sindicatelor din Industrie şi este autorizat de Primăria Capitalei, 
fiind aşteptaţi să participe aproximativ 70 de sindicalişti. 
Vicepreşedintele Federaţiei, Ioan Neagu, a declarat pentru News.ro că ”pichetul se doreşte a fi o primă formă de 
protest, un semnal de alarmă pentru că nu se mişcă nimic în vederea rezolvării problemelor din industria de 
apărare”. 
”Prima problemă este referitoare la Legea 232/2016 a industriei naţionale de apărare, care prevede că la fiecare 
început de an Guvernul trebuie să emită o hotărâre prin care să stabilească numărul mediu anual de angajaţi care 
beneficiază de salarii de la bugetul de stat chiar şi în condiţiile în care fabricile nu au contracte, nu există comenzi. 
Nu avem nici acum o astfel de hotărâre şi nu ştim care sunt planurile Guvernului”, a spus Neagu. 
O altă nemulţumire anunţată de sindicalişti este legată de ”incertitudinile care planează în jurul proiectului de 
ordonanţă de urgenţă prin care filialele din industria de apărare ar urma să fie transferate la Ministerul Apărării 
de la Ministerul Industriilor”. 
”Privitor la redactarea acestei ordonanţe, nu am fost consultaţi şi nu ştim în continuare care sunt intenţiile 
Guvernului, deşi am solicitat premierului actual o întâlnire pentru discuţii”, a declarat Neagu. 
Sindicaliştii spun că mai au revendicări punctuale legate de alte probleme ale industriei, iar dacă în următoarea 
perioadă nu se găsesc soluţii, intenţionează să recurgă la alte forme de protest. 
”Probabil că următorul pichet va fi la Guvern, iar de acolo înainte  nu mai ştim ce va urma. Sperăm să fim ascultaţi 
şi să se găsească soluţii la problemele noastre”, a mai spus liderul sindical. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Patronatul constructorilor: Firmele Primăriei sfidează „legal” principiile achiziţiilor publice 
Federaţia Patronatelor Societăţilor de Construcţii (FPSC) a transmis luni un document în care arată că holdingul 
municipal „Bucureşti - Capitală europeană”, format din 22 de firme, „sfidează principiile achiziţiilor publice” 
întrucât acestea apar simultan ca operatori şi ca autorităţi contractante. 
După modelul Capitalei, în ţară ia amploare fenomenul „firmele primăriei”, deşi „nici una din societăţiile înfiinţate 
nu au demonstrat sau confirmat utilitatea, economiile promise, nici transparenţă, nici eficienţă sau calitate”. 
Holdingul municipal „Bucureşti - Capitală europeană”, format din 22 de societăţi, a devenit realitate şi „deşi aflate 
în perioada de organizare/achiziţii/angajări, temerile operatorilor economici legate de concurenţă neloială par că 
se adeveresc atunci când vorbim de achiziţii publice”, se arată în documentul citat, semnat de Irina Forgo - 
directorul de Programe al FPSC. 
„Conform Legii 98/2016 privind achiziţiile publice, noile companii sunt atât entităţi contractante, cât şi operatori 
economici. Aşa se face că o companie a primăriei poate atribui direct contracte unei alte companii a primăriei, aşa 
cum s-a şi întâmplat”, se menţionează în document. 
De exemplu, notează autoarea articolului, „Compania Municipală Agrement SA Bucureşti a atribuit direct servicii 
de pază în valoare de 107.280 de lei către Compania Municipală Pază şi Securitate Bucureşti SA pentru 
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evenimentul intitulat Bucureşti, inima ta. Aceeaşi societate atribuie direct Companiei Municipale Iluminat Public 
Bucureşti SA servicii de iluminat în valoare de 105.128,24 lei, postând un anunţ în acest sens la ora 11.18. 
Răspunsul companiei cu domeniul de activitate iluminat public vine la ora 11.41, iar la 12.47 în aceeaşi zi 
contractul este atribuit. Practica arată că entităţile contractante studiază piaţa şi de la momentul în care publică 
un anunţ în SEAP lasă cel puţin 24 de ore (în general 48-72 de ore) pentru ca operatorii economici interesaţi să îşi 
prezinte ofertele. În cazul exemplificat, 30 de minute puse la dispoziţie de una din firmele primăriei pentru 
ofertare exclude orice concurenţă sau posibilitatea de a obţine cel mai bun preţ, respectiv de a economisi banul 
public”. 
„Doamna primar Gabriela Firea afirma la un moment dat că au existat o serie de tentative de discreditare a 
acestui demers, din diverse motive politice sau determinate de faptul că multe firme abonate la contractele cu 
statul îşi pierd acum contractele încheiate în trecut pe bani grei. Cred că demersul se auto-discreditează când în 
loc de o entitate contractantă avem 23 de entităţi care îşi atribuie contractele între ele sau vizează aceleaşi firme 
abonate la contractele cu statul, dar pentru mult mai multe contracte (până la urmă, una este să dotezi primăria 
cu laptop-uri pentru cca 800 de angajaţi, şi alta să dotezi încă 22 de societăţi, cu 5.000 sau 8.400 de angajaţi -
conform informaţiilor din presă) cu articole IT (bineînţeles, prin atribuiri succesive, astfel încât să nu fie necesară o 
atribuire transparentă prin procedură simplificată sau licitaţie deschisă)”, mai arată documentul citat. 
În opinia reprezentantei FPSC, deşi aceste firme ale Primăriei, „supradimensionate, cu salarii mult peste medie”, 
ar trebui să aibă personal suficient şi capabil să-şi desfăşoare toate activităţile pentru care au fost înfiinţate, fără 
să apeleze la serviciile altor societăţi, „iată că în Compania Municipală Imobiliară Bucureşti SA nu există experţi în 
achiziţii publice, astfel încât compania atribuie direct către un alt agent economic servicii de consultanţă în 
achiziţii publice. Deşi preţul estimat este de 3.500 de lei/lună, contractul se încheie pentru 9.000 de lei”. 
În continuare, acestor societăţi „legislaţia le mai pregăteşte o facilitate, căci în forma propusă şi disponibilă pe 
site-ul ANAP modificarea Normelor de aplicare a legii achiziţiile publice va permite ca achiziţiile directe să fie 
publicate numai pe site-ul propriu al entităţii contractante, nu în SEAP, cum este acum”. Ce va însemna această 
modificare? „Cum niciun operator economic nu poate monitoriza toate site-urile entităţilor contractante, aceste 
companii vor putea să atribuie direct cui şi cum vor ele contracte de servicii/produse sub 132.519 lei + TVA sau 
lucrări a căror valoare nu depăşeşte 441.730 de lei + TVA”. În plus, „în cazul atribuirilor directe, 
operatorii/autorităţile - înscrise atât ca ofertant, cât şi ca entitate contractantă - pot vedea preţurile celorlalţi 
competitori”. Astfel, se arată în documentul citat, „dacă Compania Municipală X doreşte să acorde Companiei 
Municipale Y un contract de lucrări de 440.000 de lei, cu termen de depunere a ofertelor astăzi, ora 15.00, la ora 
14.55 Compania Y va verifica ce preţuri s-au ofertat şi va intra în sistem ca operator, ofertând cu 10 lei mai puţin şi 
câştigând contractul. Se creează un avantaj evident firmelor care figurează în SEAP în ambele calităţi, de ofertant 
şi entitate contractantă”. 
În aceste condiţii, mai arată directoarea de Programe a FPSC, „cei mai mulţi operatorii economici - oricum atât de 
afectaţi de măsurile fiscale din ultimul an, lipsa forţei de muncă sau concurenţă neloială, precum şi de lipsa 
investiţiilor - vor rămâne simpli spectatori la atribuirea contractelor de achiziţie publică, într-un amfiteatru în care 
se joacă o dramă regizată de instituţia publică numită Primărie”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR dezbate sesizarea pe legea care oferă superimunitate judecătorilor Curţii Constituţionale 
CCR dezbate marţi sesizarea PNL şi USR pe legea care oferă superimunitate judecătorilor CCR, contestatarii 
afirmând că Parlamentul a încălcat principiul constituţional al înfăpuirii justiţiei şi că judecătorii CCR ar fi percepuţi 
drept "super-cetăţeni". 
„Partidul Naţional Liberal a înregistrat în 23 februarie a.c., sesizarea de neconstituţionalitatea asupra modificărilor 
aduse Legii 47/1992 privind organizarea şi funcţionarea Curţii Constituţionale. În principal, considerentele asupra 
neconstituţionalităţii modificărilor adoptate privesc instituirea unui regim de superimunitate atribuit membrilor 
Curţii Constituţionale, care se află în afara cadrului constituţional actual”, se arata în comunicatul transmis de 
Departamentul de comunicare al PNL către MEDIAFAX. 
Modificările aduse Legii nr. 47/1992 privind organizarea şi funcţionarea Curţii Constituţionale au fost adoptate cu 
încălcarea mai multor dispoziţii constituţionale, susţin aleşii PNL şi USR care au sesizat CCR. 
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„Parlamentul a încălcat principiul constituţional al înfăpuirii justiţiei, instituind o imunitate extinsă, pentru 
judecătorii Curţii Constituţionale, cu privire la toate faptele penale comise de aceştia, atât înainte de exercitarea 
mandatului, cât şi în timpul exercitării mandatului, indiferent dacă faptele sunt realizate sau nu în legătură cu 
exerciţiul mandatului şi indiferent de forma de vinovăţie”, se arată în sesizarea depusă la CCR. 
Opoziţia afirmă că imunitatea oferită judecătorilor Curţii Constituţionale este mai extinsă decât oricare dintre 
imunităţile şi măsurile de protecţie stabilite de legiuitorul constituant pentru parlamentari, pentru Preşedintele 
României şi pentru membrii Guvernului. 
Legea adoptată de Parlament, deşi face posibilă urmărirea penală şi trimiterea în judecată, respectiv reţinerea, 
arestarea sau percheziţionarea unui judecător al Curţii Constituţionale, condiţiile legale în care se pot realiza 
aceste acte procesuale sunt dificil de realizat şi depind pe de o parte, de voinţa exclusivă a unei autorităţi politice, 
respectiv de Ministerul Justiţiei, iar pe de altă parte de voinţa autorităţii administrativ-jurisdicţionale, plenul Curţii 
Constituţionale, spun semnatarii sesizării. 
„(...) instituirea de către legiuitorul ordinar a unor garanţii procesuale atât de extinse, derogatorii de la dreptul 
comun în materie, care nu au fost avute în vedere de legiuitorul constituant, riscă să lase fără conţinut însăşi 
principiul constituţional al înfăptuirii justiţiei, prevăzut în art. 124 alin. (1) şi (2), cu privire la faptele penale comise 
de judecătorii Curţii Constituţionale”, se arată în sesizarea depusă la CCR. 
PNL şi USR susţin că legea adoptată în Parlament conferă în mod nejustificat o atribuţie ministrul justiţiei, 
membru al unui organ politic, Guvernul, de a cere, la sesizarea Procurorului General, urmărirea penală, reţinerea, 
arestarea, percheziţionarea sau trimiterea în judecată a judecătorilor Curţii Constituţionale, fapt ce încalcă 
competenţa constituţională a Ministerului Public, respectiv a Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie. 
„Practic, ministrul justiţiei dobândeşte o atribuţie absolut discreţionară de apreciere cu privire la conţinutul 
sesizării formulate de Procurorul General, putând să dea curs sau nu respectivei sesizări, în funcţie de aprecierea 
sa exclusiv subiectivă, fără a fi obligat să aibă în vedere criterii obiective şi transparente”, potrivit sursei citate. 
Opoziţia atrage atenţia că judecătorii CCR ar putea fi percepuţi drept „super- cetăţeni” care beneficiază nu numai 
de o imunitate extinsă pentru faptele penale comise, dar şi de protecţia factorului politic, anume de protecţia 
Ministrului Justiţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia Iordache a votat luni "corecturile" la legile Justiţiei: Preşedintele, eliminat din procesul de numire a 
conducerii ÎCCJ / Legea 304/2004 privind organizarea judiciară, adoptată 
UPDATE Comisia specială parlamentară pentru legile Justiţiei a votat, luni, un articol la Legea 317/2004 privind 
Consiliul Superior al Magistraturii, potrivit căruia CSM primeşte atribuţiile de numire şi revocare a conducerii ÎCCJ, 
iar preşedintele României este eliminat din procedură. 
Acest articol se va corela cu Legea 303/2004 privind statutul magistraţilor, unde se va propune eliminarea 
preşedintelui României din procedură. 
„Secţiile Consiliului Superior al Magistraturii au următoarele atribuţii referitoare la cariera judecătorilor şi 
procurorilor: numeşte şi revocă din funcţie preşedintel, vicepreşedinţii şi preşedinţii de secţii ai Înaltei Curţei de 
Casaţie şi Justiţie”, potrivit formei adoptate de Comisie. 
UPDATE 13:50 Comisie: Preşedintele nu poate refuza numirea magistraţilor stagiari; CSAT verifică declaraţiile 
Comisia specială privind justiţia a decis, luni, că preşedintele României nu poate refuza numirea în funcţie a 
procurorilor şi judecătorilor stagiari, aleşii votând şi eliminarea comisiile de control ale SRI şi SIE din procedura de 
verificare a declaraţiilor pe proprie răspundere ale magistraţilor. 
„Preşedintele nu poate refuza numirea în funcţie a procurorilor şi judecătorilor stagiari”, potrivit amendamentului 
adus Legii 303/2004 privind Statutul magistraţilor votat de deputaţii din Comisia specială. 
Aleşii au stabilit că verificarea veridicităţii datelor din declaraţiile pe proprie răspundere ale magistraţilor privind 
colaborarea cu Securitatea se face individual pentru fiecare declaraţie de către Consiliul Suprem de Apărare a Ţării 
anual, din oficiu, sau ori de câte ori este sesizat de Ministerul Justiţiei, Secţia pentru judecători sau Secţia pentru 
procurori a Consiliului Superior al Magistraturii, judecătorul sau procurorul vizat. 
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Rezultatul verificărilor se comunică din oficiu Consiliului Superior al Magistraturii, precum şi judecătorului sau 
procurorului vizat, potrivit amendamentului votat de comisie. 
Potrivit unui alt amendament adoptat, funcţiile de judecător, procuror, magistrat-asistent şi asistent judiciar sunt 
incompatibile cu orice alte funcţii publice sau private, cu excepţia: funcţiilor didactice din învăţământul superior, 
aşa cum acestea sunt definite de legislaţia în vigoare, a funcţiilor din structurile autorităţii judecătoreşti, 
Consiliului Superior al Magistraturii, Inspecţiei Judiciare, Institutului Naţional al Magistraturii şi Şcolii Naţionale de 
Grefieri şi a funcţiilor din cadrul Ministerului Justiţiei sau unităţilor subordonate acestuia. 
UPDATE 12:48 Iordache: Şerban Nicolae lucrează noaptea şi a venit şi ne dă teme, a depus amendamente la ora 
23:00 
Preşedintele Comisiei privind legile Justiţiei, Florin Iordache, i-a reproşat, în cadrul şedinţei de luni, senatorului 
PSD, Şerban Nicolae, că a depus amendamente la legile justiţiei noaptea, la ora 23:00, precizând că acesta le-a dat 
„teme”. 
„Observ că mai sunt colegi ca domnul Şerban Nicolae care au propus amendamente, eu înţeleg că se regăsesc pe 
un tabel, dar ideea era să avem şi noi tabelul”, a susţinut deputatul USR, Stelian Ion, în şedinţa comisiei în care se 
dezbat şi se votează legile Justiţiei cu modificările cerute de CCR. 
Preşedintele Comisiei, Florin Iordache, a intervenit şi a declarat că este bine de precizat şi la ce oră a depus Şerban 
Nicolae amendamentele. 
„Deci amendamentele domnului Şerban Nicolae au fost depuse aseară la ora 23.00. Ca să fim foarte corecţi unii cu 
alţii. Deci mi se pare normal, dacă domnul Şerban Nicolae lucrează noaptea şi a venit şi ne-a dat teme, să spunem 
şi când ne-a dat aceste teme! Au fost depuse aseară la ora 23.00”, a subliniat Iordache. 
Stelian Ion a răspuns că nu este un fan al lui Şerban Nicolae, iar Florin Iordache a susţinut că nici el. 
„Mi-aş cere scuze dacă am provocat vreo trauma vreunui membru al Comisiei că am lucrat aseară până la ora 23, 
încercând să fac şi câteva corelări tehnice. Sper să nu fie vreo suferinţă ireconciliabilă”, a răspuns, ironic, Şerban 
Nicolae. 
În replică, senatoarea PNL, Iulia Scântei, a precizat: „Apreciez efortul de noapte al domnului Serban Nicolae, era 
bun dacă o făcea în decembrie”. 
„Mă deranja muzica”, a răspuns Nicolae, făcând referire la episodul în care Stelian Ion a adus o boxă şi a pus 
muzică în sala comisiei. 
UPDATE 10.44 Comisia specială parlamentară pentru legile Justiţiei a dezbătut şi votat, luni, modificările cerute de 
CCR la Legea 304/2004 privind organizarea judiciară. Membrii comisiei au adoptat modificările la Lagea 304/2004 
cu 11 voturi „pentru” şi 6 „împotrivă”. 
ŞTIREA INIŢIALĂ 
Comisia specială privind justiţia s-a reunit, luni, la ora 10:00, pentru a pune în acord legile justiţiei cu Deciziile CCR, 
după ce mai multe articole din corpul legilor au fost declarate necostituţionale. 
Potrivit oridinii de zi a Comisiei speciale, aleşii vor avea "dezbateri privind transpunerea Deciziilor Curţii 
Constituţionale nr. 33/2018, 45/2018 şi 62/2018 raportat la modificările Legii 304/2004, 303/2004 şi 317/2004". 
Fostul ministru al Justiţiei Robert Cazanciuc a declarat, joi, la finalul unei întâlnirii pe care a avut-o cu Liviu 
Dragnea şi cu preşedintele Comisiei speciale, Florin Iordache, că este important ca legile justiţiei să fie adoptate 
fără grabă şi în acord cu Deciziile CCR. 
"Am discutat despre mai multe legi aflate în procedură parlamentară şi despre legile justiţiei şi cu preşedintele 
Comisiei, Florin Iordache. Ideea a fost să avem un calendar în care să nu ne grăbim. Am avut ieri o primă 
dezbatere în comisie, am luat fiecare text în parte, nu a durat mult pentru că suntem toţi foarte strânşi de Decizia 
Curţii. O să avem următoare şedinţă luni (...). Despre calendar a fost vorba, să facem dezbaterea cât este nevoie şi 
să respectăm riguros decizia Curţii. Foarte multe articolele de modificat nu sunt, sunt aproape 20 şi o marjă destul 
de mică de manevră pentru membrii comisie. Aşa spune Decizia Curţii", a declarat fostul ministru al Justiţiei 
Robert Cazanciuc. 
Robert Cazanciuc a afirmat că eliminarea Preşedintelui României din procesul de numire a magistraţilor de rang 
înalt are ca scop întărirea independenţei CSM. 
Comisia specială pentru legile justiţiei a fost convocată pentru prima data în acest an, săptămâna trecută, 
parlamentarii purtând dezbateri timp de trei ore fără însă a da un vot. 
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PNL a susţinut, miercuri, la finalul primei şedinţe că activitatea comisiei a fost reluată „într-un mod nesănătos”. 
Deputatul PNL Ioan Cupşa a afirmat că PSD şi ALDE îşi propun să modifice nu doar amendamentele declarate 
neconstituţionale de CCR, ci şi alte texte normative. 
La rândul său, deputatul PSD Eugen Nicolicea a declarat, miercuri, că PNL nu vrea „nici să aprobe, nici să respingă” 
legile justiţiei declarate neconstituţionale de CCR, afirmând că eliminarea preşedintelui României din procesul de 
numire a conducerii ÎCCJ respectă Decizia CCR. 
„(PNL-n.r.) vrea să nu se ajungă la finalitatea unui proces legislativ. Nici să aprobe, nici să nu se respingă. (...) Nu a 
ştiut să invoce niciun articol care este încălcat, doar să tărăgăneze. Articolul privind aşa-zisa eliminare a 
preşedintelui din numiri a fost declarat neconstituţional la solicitarea PNL, nu a USR, că ei nu au avut locuri (...) şi 
acum îl critică nevoie mare. Textul propus de noi, care poate fi evident contracarat de altă propunere de la orice 
coleg, chiar şi de la PNL, respectă Decizia CCR în totalitate şi respectă şi standardele privind independenţa 
sistemului judiciar”, a declarat deputatul PSD Eugen Nicolicea. 
Amendamentul depus de PSD prevede că „preşedintele, vicepreşedinţii şi preşedinţii de Secţie ai Înaltei Curţi de 
Casaţie şi Justiţie sunt numiţi de către Secţia pentru judecători a Consiliului Superior al Magistraturii, dintre 
judecătorii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie care au funcţionat la această instanţă cel puţin 2 ani şi care nu au fost 
sancţionaţi disciplinar în ultimii 3 ani”. 
Legea, în forma supusă controlului de constituţionalitate al CRR, prevede că „preşedintele şi vicepreşedinţii Înaltei 
Curţi de Casaţie şi Justiţie sunt numiţi de către Preşedintele României, la propunerea Plenului Consiliului Superior 
al Magistraturii – Secţia pentru judecători, dintre judecătorii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie care au funcţionat la 
această instanţă cel puţin 2 ani şi care nu au fost sancţionaţi disciplinar în ultimii 3 ani". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul Viorica Dăncilă, scrisoare către Tudorel Toader despre posibile ingerinţe în Justiţie 
Premierul Viorica Dăncilă i-a cerut, luni seara, ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, să îi comunice ”cu celeritate” 
dacă în perioada 2012-2018 Comisia Europeană a mai transmis documente prin care cereau situaţe şi stabilirea 
paşilor de urmat în cazuri de presupusă corupţie la nivel înalt. 
”În urma dezbaterilor din mass-media şi având în vedere interesul public cu privire la clarificarea unor aspecte 
extrem de importante, precum şi necesitatea funcţionării României ca stat democratic, suveran şi independent în 
care funcţionează separaţia puterilor în stat, vă solicit domnule ministru, cu celeritate, să îmi comunicaţi dacă în 
perioada 2012-2018 au mai fost transmise astfel de solicitări (documente prin care cereau situaţe şi stabilirea 
paşilor de urmat în cazuri de corupţie cunoscute - n.r.) Ministerului Justiţiei, direct ori în alt context”, se arată în 
scrisoarea Vioricăi Dăncilă adresată ministrului Justiţiei, Tudorel Toader. 
Premierul Dăncilă şi-a motivat gestul prin apariţia în presă a unui document oficial transmis de către Comisia 
Europeană Ministerului Justiţiei în 2012, în cuprinsul căruia se solicitau informaţii cu privire la descrierea situaţiei 
juridice şi la stabilirea următorilor paşi procedurali în cazurile de presupusă corupţie la nivel înalt, dosare aflate în 
curs de judecată, care îi vizau pe Gheorghe Copos, Adrian Năstase, Şerban Brădişteanu, Ion Dumitru, Decebal 
Traian Remeş, Dan Voiculescu, George Becali, Cătălin Voicu şi Tudor Chiuariu. 
De altfel, premierul Viorica Dăncilă şi ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, au avut luni o întâlnire, lucru confirmat 
de Tudorel Toader pentru MEDIAFAX: ”Da, m-am întâlnit cu dna premier. Am discutat chestiuni curente ţinând de 
programul de guvernare!”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Justiţiei s-a întâlnit cu conducerea DIICOT 
Ministrul Justiţiei Tudorel Toader s-a întâlnit luni cu conducerea DIICOT pentru a discuţa despre activitatea 
Direcţiei în anul 2017 şi despre abordarea strategică viitoare a luptei împotriva criminalităţii organizate. 
La întâlnire au participat procurorul-şef al DIICOT Daniel Horodniceanu şi consilierii acestuia, procuroul-şef 
adjunct şi procurorii-şefi ai secţiilor din cadrul Direcţiei. 
Aceştia au discutat desprea activitate din 2017 a DIICOT cuprinsă în raportul de activitate, respectiv trenduri, 
direcţii necesare de dezvoltare, alerte, lipsa unei Analize Naţionale de Risc şi necesitatea promovării unor 
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propuneri legislative referitoare la infracţiuni în materia operaţiunilor fără drept cu substanţe susceptibile a avea 
efecte psihoactive, potrivit unui comunicat citat de News.ro. 
Un alt subiect abordat se referă la stadiul îndeplinirii obiectivelor propuse în Planul de acţiune pentru 
implementarea strategiei pentru dezvoltarea sistemului judiciar 2015 – 2020, respectiv stadiul Legii de aprobare a 
OUG 78/2016 şi principalele modificări, compatibilizarea structurilor MP - DIICOT şi ale Direcţiei de Combatere a 
Criminalităţii Organizate din cadrul Ministerului Afacerilor Interne, conform competenţei prevăzute de lege 
pentru efectuarea urmăririi penale, operaţionalizarea unui compartiment multidisciplinar dedicat investigaţiilor 
financiare afectate urmăririi, identificării şi sechestrării produsului infracţiunii, în cadrul DIICOT, format din 
specialişti proprii şi ofiţeri de poliţie judiciară detaşaţi în cadrul DIICOT şi repartizarea unui sediu în condiţiile Legii 
nr.304/2004 pentru MP - DIICOT şi crearea unui parc auto propriu. 
Ministrul Justiţiei şi conducerea DIICOT au discutat şi despre viziunea strategică naţională de combatere a 
criminalităţii organizate, despre propuneri de modificare a regulamentului de funcţionare şi organizare şi despre 
funcţiile de conducere neocupate prin numire în cadrul DIICOT, a căror propunere de ocupare este de resortul 
Ministrului Justiţiei. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, i-a cerut procurorului general Augustin Lazăr, luni dimineaţă, începerea 
procedurii legale de desecretizare a protocoalelor încheiate între Ministerul Public, Direcţia Naţională 
Anticorupţie, Direcţia de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism si Serviciul Român de 
Informaţii, anunţă Ministerul Justiţiei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Comisia Europeană, despre documentul MCV din 2012 şi lista de persoane cu probleme penale: Nu comentăm 
despre documente din surse neoficiale 
Reprezentanţa Comisiei Europene a precizat, luni, pentru MEDIAFAX, că nu comentează despre documente 
apărute în presă „din surse neoficiale”, după ce un document din 2012 privind MCV, făcut public duminică, 
conţinea şi o listă de persoane cu probleme penale. 
„Ca o regulă generală, Comisia Europeană nu comentează despre documente apărute în presă cu atribuirea <din 
surse neoficiale>”, potrivit răspunsului Reprezentanţei Comisiei Europene la solicitarea MEDIAFAX. 
Premierul Viorica Dăncilă i-a cerut, luni seara, ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, să îi comunice ”cu celeritate” 
dacă în perioada 2012-2018 Comisia Europeană a mai transmis documente prin care cereau situaţe şi stabilirea 
paşilor de urmat în cazuri de presupusă corupţie la nivel înalt. 
Guvernul va transmite Comisiei Europene o adresă în care cere lămuriri despre posibile ingerinţe în Justiţie, după 
ce un document din 2012 privind MCV, făcut public duminică, avea şi o listă de persoane cu probleme penale. 
"Doamna premier ne-a informat că Guvernul şi/sau ministrul Justiţiei vor transmite o scrisoare de clarificări la 
Comisia Europeană în legătură cu acest document, prin care să încerce să afle ce a stat la baza întocmirii acestei 
liste, care sunt informaţiile pe care s-au bazat şi de ce s-a făcut această solicitare şi din ce în ce mai mulţi care şi-
au exprimat un punct de vedere consideră şi se poate considera că a fost un act de imixtiune brutală în justitia din 
România şi se poate spune chiar că era o inducere a unei direcţii că acele persoane trebuie neapărat să fie 
condamanate. Suţim demersul anunţat", a declarat Liviu Dragnea. 
Este vorba despre un document din 10 octombrie 2012, adresat Guvernului României, care prezintă o listă de 21 
de cerinţe ale Comisiei Europene în legătură cu MCV, prezentat de Antena 3. 
Unul dintre puncte prevede descrierea situaţei si stabilirea paşilor de urmaţi în cazuri de corupţie cunoscute, fiind 
date şi nume: Gheorghe Copos, Adrian Năstase, Şerban Brădişteanu, Ion Dumitru, Decebal Traian Remeş, Dan 
Voiculescu, George Becali, Cătălin Voicu, Tudor Chiuariu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Augustin Zegrean, reacţie DURĂ la REFUZUL CCR de a se întâlni cu experții Comisiei Europene pe MCV 
Fostul președinte al Curții Constituționale critică o decizie luată recent de plenul Curții Constituționale, de a nu 
mai fi implicată în programul delegațiilor Comisiei Europene în contextul Mecanismului de Coooperare și 
Verificare. 
„Prin decizia aceasta, CCR face un pas mare la stânga-mprejur”, a spus Augustin Zegrean pentru ziare.com. 
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Curtea Constituțională arată, într-un comunicat, că la cea mai recentă întâlnire cu reprezentanții CE, președintele 
CCR, Valer Dorneanu, „i-a informat pe membrii delegației asupra opiniei Plenului Curții Constituționale cu privire 
la participarea sa în continuare la aceste întâlniri. Pornind de la rolul, locul și atribuțiile Curții Constituționale în 
cadrul statului de drept, care o obligă să aibă o poziție de neutralitate în relațiile dintre autoritățile publice și îi 
impun obligația de rezervă în ceea ce privește exprimarea unor puncte de vedere ce fac obiectul dezbaterilor 
publice, cu eventuale conotații politice, Plenul Curții și-a manifestat dorința de a nu mai fi implicat în programul 
delegațiilor Comisiei Europene în contextul MCV. De altfel, Curtea Constituțională nu este vizată de 
problematicile/obiectivele urmărite prin instituirea MCV. În discuțiile cu privire la realizarea obiectivelor MCV, 
Curtea nu se poate angaja în aprecieri la adresa unor instituții vizate în rapoartele MCV, în sensul de a analiza și 
evalua activitatea acestora. 
Membrii delegației au apreciat această poziție a Curții și au subliniat faptul că niciodată nu au privit întâlnirile cu 
membrii Curții ca pe o modalitate de monitorizare sau control a acesteia”. 
Augustin Zegrean spune însă că nu este vorba despre o încălcare a rezervei. 
„Este o relație absolut normală cu UE. Eu cred că, dimpotrivă, era foarte bine că acei oameni se întâlneau și cu 
CCR. Ei nu veneau la Curte în misiune de control”, a spus Zegrean. 
„Pe ei îi interesa să afle care este practica CCR în anumite privințe. Fiecare judecător vorbea despre deciziile mai 
importante pe care le-a redactat în ultima vreme. Ei nici nu prea puneau întrebări. Noi spuneam ce aveam de 
spus. Nu ne-au mustrat, nu ne-au întrebat despre activitatea Parlamentului sau a Justiției. Îi interesa doar 
activitatea noastră și doar despre asta discutam. La finalul fiecărei întâlniri le spuneam în glumă că sper să fie 
ultima când vin, dar asta în ideea că se va ridica MCV”, a adăugat el. 
„MCV este o obligație legală care decurge din tratat, nu este obligație politică. Toate rapoartele MCV arată că CCR 
se află în centrul statului de drept, deci alături de puterea judecătorească asigură independența sistemului 
judiciar”, a spus și fostul ministru de Externe și Justiție Cristian Diaconescu, pentru ziare.com. 
Fostul ministru consideră că această decizie reprezintă un precedent periculos: „nu era vorba aici despre 
explicații, ci despre clarificări între parteneri. Mâine poate că o altă instituție sau ministrul Justiției va spune că nu 
discută, pentru că nu are chef”. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 SRI vrea desecretizarea protocolului cu Parchetul General. Manda: Hellvig m-a sunat şi şi-a exprimat această 
disponibilitate. Va veni la Comisie pentru a discuta 
Serviciul Român de Informaţii vrea desecretizarea protocolului cu Parchetul General, a anunţat, luni, Claudiu 
Manda, şeful Comisiei SRI, acesta anunţând că directorul Serviciului, Eduard Hellvig, va veni în Comisia de Control 
înainte de desecretizare. 
"Am vorbit cu domnul Hellvig, dânsul m-a sunat şi şi-a exprimat disponibilitate de a desecretiza acel protocol, este 
vorba despre protocolul între SRI şi Parchetul General şi a prezentat dorinţa de a ne vedea la comisie pentru a 
discuta despre anumite elemente din activitatea Serviciului Român de Informaţii", a declarat luni Claudiu Manda, 
şeful Comisie de Control SRI. 
Acesta a mai spus că discuţiile la care va participa Hellvig vor avea loc vineri sau în cursul zilei de marţi. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a transmis, luni, către Parchetul General, o cerere de desecretizare a 
protocoalelor încheiate cu Serviciul Român de Informaţii, precum şi informaţii despre existenţa acestora. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis a convocat astăzi şedinţa CSAT. Chestiuni de securitate naţională şi obiectivele pentru 2018, printre 
subiectele de discuţie 
Marţi, la ora 12.00, va avea loc şedinţa Consiliului Suprem de Apărare a Ţării (CSAT), fiind discutate chestiuni de 
securitate naţională din perspectiva activităţii pe 2017, dar şi privind obiective pentru 2018, potrivit unui 
comunicat al Administraţiei Prezidenţiale. 
Şedinţa Consiliului Suprem de Apărare a Ţării va fi condusă de către Preşedintele României, Klaus Iohannis. 
"Activitatea desfăşurată de către instituţiile cu atribuţii în domeniul securităţii naţionale în anul 2017 şi 
principalele obiective pentru anul 2018; 
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Activitatea desfăşurată de către Consiliul Operativ de Securitate Cibernetică în anul 2017 şi principalele obiective 
pentru anul 2018; 
Activitatea desfăşurată de Centrul Naţional de Răspuns la Incidente de Securitate Cibernetică (CERT-RO) în anul 
2017 şi Planul de activitate pentru anul 2018; 
Activitatea desfăşurată de către Consiliul Suprem de Apărare a Ţării în anul 2017", sunt subiectele aflate pe 
ordinea de zi, potrivit Administraţiei Prezidenţiale. 
Totodată, în cadrul şedinţei vor fi abordate şi alte subiecte de interes pentru securitatea naţională, potrivit 
Administraţiei Prezidenţiale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senat: Consilierii locali care nu se prezintă la şedinţă, consideraţi demisionaţi de drept 
Senatul a adoptat, în şedinţa de luni, propunerea legislativă potrivit căruia consilierii care nu se prezintă la şedinţă 
sau refuză să depună jurământul sunt consideraţi demisionaţi de drept. 
Propunerea legislativă privind modificarea şi completarea Legii 215/2001 a administraţiei publice locale şi a Legii 
393/2004 privind statutul aleşilor locali, iniţiată de un grup de 46 de parlamentari PSD, a fost adoptată tacit de 
Camera Deputaţilor. 
„Consilierii care nu se prezintă la şedinţă sau refuză să depună jurământul sunt consideraţi demisionaţi de drept. 
Prin excepţie, nu se consideră demisionare de drept cazurile de boală care necesită spitalizare sau fac imposibilă 
prezenţa, precum deplasările în străinătate în interes de serviciu ori evenimentele de forţă majoră”, potrivit unui 
amendament adoptat de Comisia juridică a Senatului. 
Un alt amendament stipulează că validarea mandatelor consilierilor locali se face în termen de zece zile (faţă de 
20 de zile cât era prevăzut în forma iniţială a legii) de la data alegerilor locale de către judecătoria în raza căreia se 
află unitatea administrativ-teritorială, la sesizarea secretarului unităţii. Hotărârea primei instanţe este supusă 
apelului în termen de cinci zile de la pronunţare. Hotărârea definitivă se comunică consiliului local respectiv şi 
prefectului. 
Potrivit expunerii de motive, în practică au fost întâlnite diferite situaţii în care consiliul local/judeţean nu s-a 
putut constitui din cauza nevalidării mandatelor niciunui consilier sau a validării numărului insuficient de mandate 
pentru constituirea consiliului local/judeţean, legislaţia în vigoare permiţând amânarea pe o perioadă îndelungată 
a validării şi apoi a constituirii consiliului. 
În cazul acestui proiect, Senatul este for decizional. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Angajatorul, obligat să elibereze nota de lichidare cu trei zile înaintea încetării contractului 
Senatul a adoptat, în şedinţa de luni, un proiect legislativ potrivit căruia angajatorii riscă să fie amendaţi cu până 
la 3.000 de lei dacă nu eliberează nota de lichidare cu trei zile lucrătoare înainte de data încetării contractului 
individual de muncă. 
„În toate cazurile de încetare a contractului individual de muncă se întocmeşte, de către angajator, o notă de 
lichidare în dublu exemplar. Angajatorul este obligat să elibereze şi să comunice angajatului nota de lichidare cu 
trei zile lucrătoare înainte de data încetării contractului individual de muncă”, potrivit proiectului de lege. 
Nota de lichidare reprezintă documentul semnat de părţile contractului individual de muncă care atestă situaţia 
debitelor financiare şi patrimoniale rezultate în urma executării acestuia. 
Încălcarea de către angajator a obligaţiei de a elibera nota de lichidare se sancţionează cu amendă de la 1500 la 
3000 de lei. 
„În situaţia încetării contractului individual de muncă nu există o bază legală pentru eliberarea de către angajator 
a notei de lichidare către angajat. Cu toate acestea, în practică se utilizează acest document dar cu caracter 
ocazional, de la caz la caz, ceea ce lasă loc deciziilor arbitrare în domeniul raporturilor de muncă. Pentru 
eliminarea abuzurilor şi pentru a proteja interesele angajaţilor se impune reglementarea răspunderii 
contravenţionale a angajatorilor în cazul neeliberării notei de lichidare. Pentru a proteja interesele angajatorilor 
neexecutarea obligaţiei de a depune de către angajat la noul angajator a notei de lichidare de la vechiul angajator 
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va atrage răspunderea disciplinară a angajatului”, se arată în expunerea de motive a propunerii legislative iniţiate 
de un grup de parlamentari PMP. 
În cazul acestui proiect, Senatul este prima Cameră sesizată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea anunţă înfiinţarea comisiei pentru aderarea la moneda Euro până în 2024 
Presedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat, luni, că va fi înfiinţată Comisia Naţională pentru Aprobarea Planului de 
Fundamentare şi de aderare la Euro până în 2024, din care vor face parte reprezentanţi ai Academiei Române, 
Preşedinţiei, Guvernului, societăţii civile şi ai altor instituţii. 
”Doamna prim-ministru ne-a informat că în această săptămână, prin Hotărâre de Guvern, se va înfiinţa Comisia 
Naţională pentru Aprobarea Planului de Fundamentare şi de aderare la Moneda Euro până în 2024, comisie din 
care vor fi invitaţi să facă parte reprezentanţi din Academia Română, Preşedinţie, Guvern, părţi interesate din 
societatea civilă, alte instituţii, structurile asociative ale autorităţilor locale, în aşa fel încât până la 15 noiembrie 
cel târziu calendarul de implementare şi planul de acţiune şi de măsuri să fie aprobat, în aşa fel încât începând cu 
1 ianuarie 2019 să se implementeze aceste măsuri", a declarat Liviu Dragnea. 
Congresul PSD a votat, pe 10 martie, Convenţia naţională pentru adoptarea monedei euro până în 2024, 
preşedintele PSD, Liviu Dragnea, afirmând că este un pas obligatoriu pentru ca România să poată sta la „masa 
bogaţilor”. 
„Vreau să lansăm şi aprobăm prin vot începerea dezbaterilor pentru cinci convenţii naţionale la care vor fi invitaţi 
să participe Preşedinţia, Banca Naţională a România, Academia Română, partidele politice, membrii universitari, 
sindicatele, patronatele şi, nu în ultimul rând societatea civilă. Prima dintre ele este Covenţie naţională pentru 
adoptarea monedei euro până în 2024. (...) Admitem că există şi riscuri şi trebuie să le analizăm şi să le prevenim 
cu atenţie. Trebuie să privim cu curaj şi să înţelegem că este un pas obligatoriu şi singura şansă ca România să se 
poată aşeza la masa bogaţilor din Europa (...)”, a declarat la congres preşedintele PSD, Liviu Dragnea. 
Liviu Dragnea a afirmat în timpul congresului că vrea ca la 1 decembrie să propună un consens politic pentru 
stabilirea calendarului de aderare la zona euro. 
„Ştiu că Guvernul va aproba în martie Comisia naţională de fundamentare a planului naţional de adoptare a 
monedei euro. În luna aprilie vor începe dezbaterile şi vreau ca la 1 decembrie să putem propunem întregii 
societăţi un consens politic pentru stabilirea calendarului de aderare la zona euro”, a spus Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Kelemen Hunor, despre decizia CCR privind Liceul Romano-Catolic: Mesaj ”extrem de dur” către comunitatea 
maghiară, că nu are dreptul la o şcoală 
Preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, a declarat, luni, că decizia CCR privind Liceul Romano-Catolic reprezintă un 
mesaj ”extrem de dur” către comunitatea maghiară, că nu are dreptul la o şcoală, afirmând că ”România nu este 
stat model în ceea ce priveşte drepturile minorităţilor naţionale”. 
”Comunitatea aşteaptă aplicarea drepturilor consfinţite prin Constituţie, dacă nu se poate prin autoritatea locală 
şi s-a demonstrat că nu se poate, de la Guvern, de la Parlament. Este un mesaj extrem, extrem de dur în 2018 din 
partea Curţii Constituţională, instituţie fundamentală a unui stat de drept către o minoritate, către comunitatea 
maghiară, către elevi, către copii, către părinţi care spune că nu aveţi dreptul să aveţi o şcoală. Nici Parlamentul, 
nici autorităţile locale nu au reuşit să înfiinţeze o astfel de şcoală. În rest, sunt poveşti de adormit copii. Eu respect 
decizia CCR de fiecare dată, când îmi place şi când nu-mi place, dar nu pot să accept aceste argumente şi modul în 
care au fost prezentate de preşedintele Curţii constituţionale. Ne vom întâlni cu reprezentanţii Bisericii catolice şi 
cu reprezentanţii părinţilor, vom vedea care este următorul pas după ce va apărea şi motivarea Curţii 
Constituţionale”, a declarat preşedintele UDMR, Kelemen Hunor. 
El a lansat acuzaţii şi către PNL şi PMP: ”Încă o dată, PNL şi PMP au arătat faţa adevărată a partidelor 
respective.au arătat faţa adevărată a partidelor respective. Şi CCR a demonstrat, încă o dată, că România nu este 
stat model în ceea ce priveşte drepturile minorităţilor naţionale. Într-un stat model nu se iau o astfel de decizii, 
nici măcar nu ar fi trebuit să ajungem la CCR fiind vorba despre o şcoală, despre o instituţie în care se predă limba 
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maternă. Şi această minoritate are nevoie de elite, fără şcoli nu ai cum să produci elite. Dl. Dorneanu şi instituţia 
pe care o conduce transmite că voi nu aveţi voie să aveţi şcoli”. 
El a mai spus că autorităţile locale au decis înfiinţarea liceului, dar secretarul primăriei nu a semnat deciziile. 
”S-a înfiinţat o dată, după aceea, anul trecut au fost trei-patru hotărâri votate cu majoritate, dar niciuna nu a fost 
semnată de secretarul primăriei şi directorul care răspunde de şcoli. Dacă ei nu semnează acea hotărâre poate fi 
atacată în Contenciosul administrativ. Aşa s-a întâmplat, aşa a fost de fiecare dată. Nu poţi să ieşi din acest cerc 
vicios dacă mergi permanent la autoritatea locală ai majoritate acolo şi după aceea te trezeşti la tribunal de unii 
care ar trebui să meargă la psihiatrie, nu la tribunal şi atunci nu ai cum să ieşi din acest cerc vicios. De aceea am 
spus că Parlamentul este cel care legiferează, este forul suprem de la care oamenii aşteaptă chestiuni care nu pot 
fi rezolvate în altă parte. Mă întreb şi eu: ce mai rămâne pentru această comunitate dacă nici autoritatea locală, 
nici Guvernul, nici Parlamentul nu sunt în stare nu pot şi CCR respinge şi această variantă, să înfiinţeze o şcoală? 
Ce rămâne de făcut? Vom discuta cu părinţii şi cu biserica catolică, vom lua o decizie dar acum nu ştiu care. 
Oricum trebuie să căutăm o ieşire din această situaţie fiindcă nu o lăsăm comunitatea fără şcoală”, a conchis 
liderul UDMR. 
În plus, Kelemen Hunor a declarat, corespondentului MEDIAFAX, că CCR a transmis prin decizia luată faptul că 
”degeaba ai drepturi pe hârtie, pentru că în practică nu vor fi aplicate niciodată”. 
”Decizia CCR este una pe care nu pot să o înţeleg şi nu pot să o explic în niciun fel. O accept, pentru că deciziile 
CCR le acceptăm, dar este o decizie ruşinoasă. Ca instituţie fundamentală a statului de drept să spui că o 
comunitate nu poate folosi dreptul consacrat în Constituţie, adică nu poate înfiinţa o şcoală, înseamnă că 
transmiţi mesajul că degeaba ai drepturi pe hârtie, pentru că în practică nu vor fi aplicate niciodată. Noi am 
încercat să mergem pe varianta autorităţilor locale, după care am încercat modificarea legii, apoi am redactat un 
proiect de lege, iar acum ne trezim că nu există variante valabile în România anului 2018. Este un mesaj al CCR 
extrem de prost, un mesaj umilitor pentru Biserica Romano-Catolică, pentru părinţi şi copii, un mesaj extrem de 
dur către comunitatea locală, către comunitatea maghiară”, a spus Kelemen. 
Acesta s-a întrebat dacă România, în aceste condiţii, mai poate spune vreodată că este un model în ceea ce 
priveşte aplicarea şi respectarea drepturilor minorităţilor naţionale. 
”Răspunsul este <nu> şi ar trebui să spunem că am minţit de fiecare dată, dimineaţă, ziua, seara şi noaptea când 
am susţinut aşa ceva. (...) Vom aştepta motivarea deciziei CCR şi vom hotărî împreună cu biserica, cu comunitatea 
maghiară din Târgu Mureş. Nu ne vom lăsa şi vom căuta o soluţie”, a spus liderul UDMR. 
Kelemen a susţinut că este absolut halucinant modul în care Valer Dorneanu a susţinut această decizie, spunând 
că este o lege cu caracter individual pentru o personalitate juridică. 
”Dar toate universităţile sunt înfiinţate prin lege, tot personalitate juridică au o mulţime de instituţii, care aşa au 
fost înfiinţate. Din acest punct de vedere, dacă în Constituţie există acest drept şi autoritatea locală nu este în 
stare să asigure aplicarea şi respectarea legii, atunci trebuie să ai posibilitatea să te adresezi mai departe cuiva. Şi 
cui te poţi adresa dacă nu Parlamentului, altă instituţie decizională care dă legi şi acte normative nu există. Poţi să 
mergi la Guvern şi la Parlament, atât. Or această instituţie, CCR, condusă de Dorneanu, spune că, de fapt, în 
această ţară poţi avea drepturi pe hârtie, în Constituţie, dar niciodată nu le vei pune în practică”, a conchis 
Kelemen Hunor. 
Curtea Constituţională, cu majoritate de voturi, a admis obiecţia de neconstituţionalitate şi a constatat că Legea 
pentru înfiinţarea Liceului Teologic Romano-Catolic II este neconstituţională deoarece încalcă separaţia puterilor 
în stat, se arată într-un comunicat CCR. 
"Dreptul de a dispune cu privire la înfiinţarea, desfiinţarea, fuziunea sau divizarea unităţilor de învăţământ de stat, 
confesional şi particular, preuniversitare, aparţine autorităţilor administraţiei publice locale, cu avizul conform al 
inspectoratelor şcolare. Operaţiunea juridică se circumscrie domeniului de reglementare al actelor cu caracter 
infralegal, administrative, şi nu corespunde finalităţii constituţionale a activităţii de legiferare, care presupune 
reglementarea unei sfere cât mai largi de relaţii sociale generale, în cadrul şi în interesul societăţii. În cadrul 
controlului, Curtea nu a analizat legea criticată prin raportare la dreptul cetăţenilor aparţinând minorităţilor 
naţionale de a învăţa în limba lor maternă şi nici oportunitatea înfiinţării unităţii de învăţământ, ci, constatând că 
legea criticată dispune cu privire la înfiinţarea unei persoane juridice, deci având caracter individual, Curtea a 
reţinut încălcarea principiului separaţiei puterilor în stat", se arată în motivarea Curţii. 
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Sesizarea formulată de un număr de 66 de deputaţi, aparţinând grupurilor parlamentare al PNL şi PMP, a vizat 
neconstituţionalitatea dispoziţiilor Legii pentru înfiinţarea Liceului Teologic Romano-Catolic II. Rákóczi Ferenc din 
Târgu Mureş. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Elevii din învăţământul preuniversitar vor beneficia de tarif redus la transportul local şi la manifestări 
culturale 
Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, luni, legea potrivit căreia elevii din învăţământul preuniversitar vor 
beneficia de tarif redus la transportul local cu minimum 50% şi la manifestări culturale cu cel puţin 75%. 
„Elevii din învăţământul preuniversitar acreditat/autorizat beneficiază de tarif redus cu minimum 50% pentru 
transportul local în comun, de suprafaţă, naval şi subteran, precum şi pentru transportul intern auto, feroviar şi 
naval, pe tot parcursul anului calendaristic”,prevede Legea pentru modificarea art. 84 alin. (1) şi (4) din Legea 
educaţiei naţionale nr. 1/2011. 
De asemenea, se arată că elevii din învăţământul preuniversitar vor beneficia de tarif redus cu cel puţin 75% la 
manifestări culturale, respectiv acces la muzee, concerte, spectacole de teatru, operă film etc. 
Actul normativ pentru modificarea art.84 alin.(1) si (4) din Legea educaţiei naţionale nr.1/2011 a fost iniţiat de 
parlamentari PSD şi susţinut de deputatul PNL Lucian Heiuş. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă și-a luat consilier un general care a dat în judecată Ministerul Apărării, iar soția lui e angajata 
MAPN 
Andrei-Marius Diamescu a fost numit în funcţia de consilier de stat în cadrul aparatului propriu de lucru al prim-
ministrului, printr-o decizie a premierului Viorica Dăncilă. El va avea atribuții în domeniul securității naționale. 
Diamescu fusese înaintat, în 2004, la gradul de general de brigadă de Traian Băsescu, cu ocazia Zilei Nationale a 
Romaniei. 
Decizia a fost publicată luni în Monitorul Oficial. Diamescu a fost, în 2009, redactor sef la revista "de studii de 
securitate si informatii pentru Aparare" a DGIA, Infosfera. 
Diamescu a deţinut în 2016 funcţia de director al Direcţiei Speciale din cadrul Secretariatului General al 
Guvernului (SGG). El a dat în judecată MAPN, și a cerut plata ”drepturilor salariale cuvenite prin includerea în 
solda lunară a unei sume compensatorii corespunzătoare sporului de doctorat în cuantum de 15%, retroactiv 
începând cu data de 27.01.2014 şi până în luna august 2016.”, având câștig de cauză. În plus, și soția sa lucrează la 
MAPN. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Răspunsul METROREX la criticile Comisiei Europene privind traseul şi finanţarea proiectului M6, legătura cu 
Aeroportul Henri Coandă - Otopeni 
Reprezentanţii METROREX au precizat, în urma criticilor Comisiei Europene privind proiectul Magistrala 6, că 
finanţarea este asigurată în prezent şi că, în urma observaţiilor oficialilor europeni, va fi formulat un răspuns într-
un termen de două luni. 
„Valoarea proiectului este de aproximativ 1,3 miliarde euro (TVA inclus). În acest moment, finanţarea este 
asigurată: parţial de Agenţia Internaţională de Cooperare a Japoniei (JICA), printr-un împrumut în valoare de 
aproximativ 330 milioane Euro; parţial din bugetul de stat. În decembrie 2017, România a solicitat Comisiei 
Europene finanţarea proiectului “Magistrala M6. Legătura reţelei de metrou cu Aeroportul Internaţional Henri 
Coandă – Otopeni (1 Mai – Otopeni)” din fonduri europene, prin intermediul Programului Operaţional 
Infrastructură Mare (POIM) 2014-2020. În martie 2018, Comisia Europeană a transmis observaţii şi solicitări de 
clarificare cu privire la Cererea de finanţare transmisă”, au precizat reprezentanţii METROREX, într-un comunicat 
de presă. 
Totodată, aceştia au mai precizat că, în 14 martie, reprezentanţii Metrorex, ai Ministerului Fondurilor Europene si 
ai Ministerului Transporturilor au avut o primă discuţie cu reprezentanţii Comisiei Europene cu privire la 
solicitările de clarificare cerute de către cei din urmă. 
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"Vizează (clarificările n.r), în principal, următoarele: analiza opţiunilor, faţă de care s-au solicitat informaţii 
suplimentare cu privire la variantele de traseu analizate; justificarea valorii proiectului (costul total şi costul unitar) 
raportat la costurile proiectelor similare de construcţie a metroului din Bucureşti; analiza cererii de transport, cu 
luarea în considerare a impactului realizării celui de-al doilea terminal al Aeroportului Otopeni, rezultatele 
modelului de trafic, impactul asupra traficului pe DN1 pe perioada construcţiei; graficul de implementare a 
proiectului", arată Metrorex. 
"În cadrul discuţiilor tehnice, au fost clarificate mai multe aspecte legate de aceste solicitări şi informaţiile 
suplimentare se vor regăsi în răspunsurile pe care Metrorex le va transmite în termenul solicitat de Comisia 
Europeană, respectiv două luni de la data primirii cererii de clarificare. În ceea ce priveşte implementarea 
proiectului, la acest moment se derulează procedura de achiziţie privind obţinerea terenurilor prin expropriere şi se 
continuă acţiunile prevăzute prin Acordul de Împrumut încheiat cu JICA, în vederea demarării procedurii de 
achiziţie publică pentru contractarea lucrărilor de structură", a mai explicat sursa citată. 
Comisia Europeană a transmis vineri o scrisoare prin care cere clarificări legate de traseul ales, dar şi de costurile 
pentru proiectul liniei de metrou Bucureşti-Otopeni (Magistrala 6). 
 
Critica principală adusă de Comisia Europeană vizează traseul stabilit în proiect, de ce punctul de plecare nu este 
la staţia Piaţa Victoriei şi s-a ales ruta ocolitoare de la staţia existentă 1 Mai, ce trece pe la Romexpo. De altfel, 
traseul ales pentru linia de metrou ce va lega Bucureştiul de Otopeni a ridicat un mare semn de întrebare de la 
început. 
Un alt aspect la care a făcut referire Comisia Europeană este subestimarea investiţiei pentru construcţia acestei 
linii de metrou până la Otopeni, dar şi supraestimarea traficului de pasageri. Valoarea investiţiei în linia de metrou 
ce va lega Capitala de aeroportul Otopeni este de aproximativ 1,3 miliarde de euro (cu TVA inclus), potrivit 
autorităţilor locale. Proiectul Magistralei 6 de metrou prevede un traseu de 14,2 km şi cuprinde 12 staţii, ar urma 
să asigure capacitatea de transport a unui număr de 50.000 călători pe oră şi sens. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Bulgaria se vrea hub de gaze la Marea Neagră 
Bulgaria va crea un hub de gaze naturale pe coasta Mării Negre, având sprijinul Comisiei Europene. 
Compania de stat Bulgartransgaz a semnat, săptămâna trecută, un contract de 1,2 milioane euro cu un consorţiu 
bulgar-elvețian pentru un studiu de fezabilitate, potrivit Novinite.com, informează Hotnews.ro. 
Comisia Europeană s-a angajat să ofere 920.000 de euro pentru acest proiect. În zona est-europeană, nu doar 
Bulgaria doreşte să ajungă hub de gaze (centru de distribuţie a gazelor), ci şi Ungaria, care a început deja 
demersuri în acest sens. 
În ceea ce priveşte România, mulţi ani autorităţile au vehiculat ideea că este ţara din regiune cu cel mai mare 
potenţial de a deveni hub de gaze, fiind pus accentul pe rezervele din Marea Neagră. 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 Producătorul german de căşti şi microfoane Sennheiser va construi o fabrică la Braşov. De câţi angajaţi va 
avea nevoie în prima etapă 
Sennheiser, unul dintre liderii mondiali în producţia de căşti şi echipamente audio, intenţionează să finalizeze 
construcţia unei noi fabrici de producţie în România în cursul acestui an, relatează presa internaţională de 
specialitate. 
„Aproximativ 100 de angajaţi vor lucra acolo pentru compania germană, cunoscută în toată lumea în special 
pentru căşti şi microfoane. Odată ce noua fabrică va fi gata, fabricarea anumitor produse în China va fi 
abandonată”, relatează sursele media. 
Noua locaţie promite Sennheiser să reacţioneze mai rapid la tendinţele şi la cererea din Europa Centrală, căile de 
livrare - fiind mai scurte - ar trebui să garanteze vânzări mai bune. 
„Reacţia lui Sennheiser la tendinţa tehnologiei Bluetooth şi la cerinţele consumatorilor mai tineri a venit relativ 
târziu. Cu toate acestea, multe dintre aceste produse fac parte acum din portofoliul companiei”, mai arată 
sursele. 
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Potrivit ZF, producătorul german îşi va construi fabrica în cadrul Industrial Park Braşov, aceasta fiind cea de-a 
patra unitate deţinută de companie la nivel global după cele din Germania, Irlanda şi Statele Unite ale Americii. 
„Sennheiser va începe producţia în vară cu circa 100 de angajaţi. În prezent, majoritatea posturilor de manageri şi 
ingineri au fost ocupate, în scurt timp vom începe şi procesul de recrutare pentru posturile de producţie”, au 
declarat pentru ZF reprezentanţii companiei Sennheiser. 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
 

 Avertisment al Comisiei Europene privind pensiile private 
Asociaţia pentru Pensii Private spune că Bruxelles-ul a lansat un avertisment privind reducerea contribuţiei pentru 
Pilonul II. Măsura ar pune probleme suplimentare sistemului de pensii. 
În cel mai recent raport de ţară privind evoluţia economică a României, Comisia Europeană (CE) a criticat 
reducerea contribuţiei virate Pilonului II de pensii administrate privat, avertizând că această măsură va pune 
probleme suplimentare sistemului de pensii, a anunţat luni Asociaţia pentru Pensiile Administrate Privat din 
România (APAPR), potrivit News.ro. 
Totodată, CE critică măsură referitoare la reducerea contribuţiei pentru Pilonul II de pensii administrate privat, 
fără legătură cu performanţa bună a fondurilor de pensii private. Practic, analiza Comisiei Europene confirmă atât 
concluziile altor instituţii internaţionale, cât şi observaţiile formulate de-a lungul timpului de către numeroşi 
experţi, potrivit APAPR. 
”Potrivit acestora, fondurile de pensii private de Pilon II din România au fost în cei 10 ani de la lansare printre 
instituţiile financiare cele mai performanţe atât din România, cât şi din Europa, iar afectarea lor prin reducerea 
contribuţiei sau alte măsuri negative pune probleme suplimentare sistemului de pensii, în loc să îmbunătăţească 
situaţia”, se arată în comunicat. 
În acelaşi timp, pieţele financiare, mai ales Bursa de la Bucureşti (BVB), vor avea de suferit de pe urma afectării 
Pilonului II, care este printre cei mai mari investitori instituţionali de pe piaţa locală de capital, potrivit APAPR. 
APAPR reiterează că doar menţinerea legislaţiei şi arhitecturii actuale a Pilonului II, fără alte modificări, este 
singura soluţie potrivită pentru generaţia actuală de români activi, care au aşteptări foarte ridicate de la sistemul 
de pensii. 
”Pilonul II a avut rezultate bune în ultimii ani, fondurile de pensii private din România înregistrând o performanţă 
de top în Europa. Totodată, acestea sunt printre cei mai importanţi investitori instituţionali din economia locală, 
deţinând aproximativ 20% din acţiunile liber tranzacţionate la Bursa de Valori de la Bucureşti şi circa 7% din 
datoria publică a României”, a declarat vicepreşedintele APAPR, Andreea Pipernea, în cadrul comunicatului. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Euro se apropie din nou de maximul istoric, evoluând la cotaţii de peste 4,66 lei 
Cotaţia oficială afişată luni de Banca Naţională a României (BNR) a fost de 4,6650 lei/euro, apropiată faţă de 
maximul istoric de 4,6679 lei/euro, însă la începutul zilei acest prag fusese depăşit, după ce în toată săptămâna 
trecută moneda europeană evoluase la niveluri de peste 4,66 lei. 
Luni, la ora 9.15, euro a atins un maxim de 4,6681 lei, apoi evoluţiile s-au calmat şi la ora 13.00 (când BNR afişează 
cotaţia oficială) s-a stabilizat la 4,6650 lei. 
Euro evoluează peste pragul de 4,66 lei încă de lunea trecută, rulând fără întrerupere pe acest palier, pe fondul 
tensiunilor politice, dar şi al anunţurilor divergente privind mersul economiei. Veştile bune despre rezultatele pe 
anul 2017 au fost eclipsate, săptămâna trecută, de informaţiile privind evoluţiile sectoriale din ianuarie, cu 
decelerări şi chiar scăderi semnificative faţă de cele din luna decembrie. 
În 2018, euro a urcat pentru prima dată la peste 4,66 lei în 19 ianuarie, apoi a atins maximul istoric de 4,6679 lei 
în 23 ianuarie, după care a evoluat la 4,63-4,66 lei în februarie şi în prima săptămână din martie. 
Casele de schimb vând euro cu peste 4,7 lei încă din luna ianuarie, oferind - la cumpărare - sub 4,5 lei pentru 
moneda unică europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Peste 150 de participanţi la Plenara de Primăvară a Adunării Regiunilor Europei de la Arad 
 
Peste 150 de personalităţi europene, preşedinţi de regiuni, preşedinţi şi vicepreşedinţi de consilii judeţene şi 
primari din câteva zeci de ţări ale Bătrânului Continent, participă, în perioada 20-22 martie, la Arad, la Plenara de 
Primăvară a Adunării Regiunilor Europei (ARE). 
 
La eveniment şi-a confirmat participarea şi Magnus Berntsson, preşedintele ARE, care va susţine marţi, începând 
cu ora 13.30, o conferinţă de presă comună cu preşedintele CJ Arad, Iustin Cionca, şi cu primarul municipiului 
Arad, Gheorghe Falcă. 
 
În cursul zilei de marţi, Iustin Cionca şi Gheorghe Falcă vor prezenta în plen strategia de dezvoltare a Aradului, la 
nivel de judeţ şi municipiu, cu accent pe parcursul european asumat. 
 
În cursul zilei de miercuri, vicepreşedintele CJ, Sergiu Bîlcea, va face o prezentare despre conectarea infrastructurii 
rutiere arădene la reţeaua europeană de transport. 
 
"Valorile europene reprezintă foaia noastră de parcurs pentru viitor. Ne-am propus ca în aceste trei zile în care 
Consiliul Judeţean Arad, în parteneriat cu Primăria Municipiului Arad, găzduieşte Plenara de Primăvară a Adunării 
Regiunilor Europei, să prezentăm participanţilor din câteva zeci de ţări europene imaginea unei Românii 
puternice, stabile, o Românie a lucrului bine făcut cel puţin dacă ne raportăm la ceea ce se întâmplă în vestul 
ţării", a declarat Iustin Cionca. 
 
Potrivit sursei citate, datorită importanţei acordate Plenarei de Primăvară a Adunării Regiunilor Europei, organism 
care dictează ritmul şi strategiile de dezvoltare la nivel european, la evenimentele ce vor fi găzduite de municipiul 
Arad şi-au anunţat, de asemenea, participarea membri ai Corpului diplomatic în România. 
 
Lucrările Plenarei de Primăvară a ARE se vor desfăşura la Palatul administrativ al municipiului Arad.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Toți șoferii vor fi afectați: Ce lege va fi adoptată până în luna iulie 
Toți șoferii din România vor fi afectați, în urma unei directive care va schimba totul. Legea care va transpune 
această directivă și în țara noastră, se află deja la Guvern și va fi adoptată cel târziu în luna iulie, urmând să fie 
implementată efectiv pe 1 octombrie. 
Este vorba despre costurile implementării Directivei IDD, privind protecția consumatorilor de produse financiare. 
Acestea vor fi suportate, în cele din urmă, de către clienți. 
Anunțul a fost făcut de Paul Carty, membru în boardul BIPAR, federația europeană a intermediarilor din asigurări. 
“Intermediarii nu vor avea altă alegere de făcut decât aceea de a suporta costul iniţial de pregătire pentru 
Directiva IDD. Chestiunea costurilor este o problema esenţială, şi nu doar pentru intermediari. Să clarificăm! 
Toate costurile vor fi suportate de către consumator sub forma costului produselor sau serviciilor. Aceasta este 
realitatea”, a declarat acesta, potrivit rtv.net. 
(Sursa: rtv.net) 
 

 Igor Dodon: Există riscul ca duşmanul numărul unu al Republicii Moldova să fie românii 
Preşedintele moldovean Igor Dodon a declarat luni că România ar putea deveni "duşmanul numărul unu al 
Republicii Moldova" dacă va continua să susţină mişcarea unionistă de la Chişinău, relatează site-ul Radio Europa 
Liberă. 
"Cred că pericolul numărul unu acum pentru Republica Moldova este tot ce fac unioniştii. Şi nu întâmplător sute 
de oameni mi se adresează <Domnule Dodon, faceţi ceva, scoateţi-ne în stradă>. Un mesaj către colegii noştri din 
România care susţin astfel de iniţiative (n.a. - mişcarea unionistă): Eu vreau ca ei să conştientizeze că prin 
susţinerea unor astfel de acţiuni există riscul major ca duşmanul numărul unu al Republicii Moldova, al 
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moldovenilor să fie românii. Eu acum nu glumesc. Prin ceea ce fac ei... De ce se vâră peste noi? La noi peste 70% 
sunt împotrivă (n.a. - Unirii) şi o să apară o ură asupra tot ce este românesc", a spus Dodon într-un interviu pentru 
Radio Europa Liberă. 
În opinia liderului de la Chişinău, Bucureştiul ar susţine "tacit" unionismul, ceea ce ar putea face ca relaţiile dintre 
Republica Moldova şi România să ajungă precum cele dintre Ucraina şi Rusia. Mai mult, el crede că în Parlamentul 
României s-ar duce o "politică agresivă" pro-unionistă. 
Igor Dodon consideră că acest subiect ţine de securitatea naţională şi ar trebui discutat la cel mai înalt nivel. 
"Situaţia s-a pierdut de sub control şi consecinţele pot fi foarte grave. Unioniştii sunt mai răi decât separatiştii. 
Separatiştii încearcă să divizeze o parte din ţară, iar unioniştii vor să o divizeze cu totul", a declarat preşedintele 
moldovean. 
Peste 100 de localităţi din Republica Moldova au semnat declaraţia simbolică de unire cu România. În acelaşi 
timp, alte peste o sută de localităţi au semnat declaraţii pro-statalitate şi anti-unire. 
La 12 martie, Igor Dodon a publicat pe contul de Facebook câteva fotografii cu panouri publicitare din oraşul 
Chişinău care afişează sloganul "Unionismul trece, patria rămâne. Moldova are viitor!", sub semnătura lui Dodon. 
Administraţia prezidenţială de la Chişinău a precizat că panourile făcute la comanda lui Igor Dodon vor fi 
amplasate la nivel naţional. 
În urma unei şedinţe a Consiliului Suprem de Securitate din Republica Moldova, Igor Dodon a anunţat că se va 
adresa Organizaţiei Naţiunilor Unite şi Consiliului Europei pentru a afla care este poziţia acestor instituţii faţă de 
"acţiunile de lichidare a statalităţii Republicii Moldova întreprinse de România". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Acord de principiu între UE şi Marea Britanie privind tranziţia post-Brexit 
Negociatorii Marii Britanii şi Uniunii Europene pentru Brexit, David Davis, respectiv Michel Barnier, au anunţat luni 
că au ajuns la un acord privind principiile generale, vizând perioada de tranziţie post-Brexit, relatează site-ul 
postului BBC. 
Perioada de tranziţie se va desfăşura în intervalul 29 martie 2019 şi decembrie 2020, având rolul de a pune baza 
unui viitor parteneriat al Uniunii Europene cu Marea Britanie. 
Barnier a adăugat că a existat, de asemenea, şi un acord privind drepturile pe care le vor avea aproximativ 4,5 
milioane de cetăţeni europeni cu domiciliul în Marea Britanie şi 1,2 milioane de cetăţeni britanici cu domiciliul în 
alte state membre UE. 
Înţelegerea propusă include şi o opţiune de urgenţă privind frontiera cu Irlanda de Nord, care îi va permite 
acesteia să rămână în piaţa unică şi în uniunea vamală. 
Marea Britanie va putea să negocieze şi să semneze acorduri de comerţ în timpul perioadei de tranziţie. 
David Davis şi Michel Barnier speră ca principiile privind perioada de tranziţie să fie aprobate de premierul britanic 
Theresa May în cadrul summitului UE de săptămâna viitoare. 
Barnier a declarat că proiectul reprezintă un "pas decisiv", însă a menţionat că acesta nu este "sfârşitul drumului". 
"Înţelegerea de astăzi ar trebui să ne ofere încredere că un acord între UE şi Marea Britanie este mai aproape ca 
oricând", a declarat David Davis. 
Marea Britanie şi Blocul comunitar speră că dacă vor ajunge la o înţelegere privind perioada de tranziţie, 
negocierile se vor putea concentra pe viitorul parteneriat între cele două. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Siria: Rusia anunţă evacuarea a aproape 80.000 de civili din Ghouta Orientală 
Numărul total al civililor, majoritatea copii, care au fost evacuaţi de la începutul operaţiunii umanitare în enclava 
siriană Ghouta Orientală, din apropierea capitalei Damasc, a ajuns la 79.702, a anunţat marţi Ministerul rus al 
Apărării, relatează Reuters, conform agerpres.ro. 
 
Ministerul a precizat într-un comunicat că 6.046 de civili au părăsit luni enclava siriană prin intermediul 
coridoarelor umanitare.  
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Ca urmare a ofensivei lansate pe 18 februarie cu sprijinul aliatului său rus, regimul lui Bashar al-Assad a recucerit 
peste 80% din enclava rebelă la est de Damasc, conform unei noi estimări a OSDO, iar insurgenţii nu mai 
controlează decât trei zone izolate.  
 
Cel puţin 1.346 de civili, între care 270 de copii, au fost ucişi şi alte câteva mii răniţi în aproape o lună de la 
lansarea ofensivei forţelor regimului sirian asupra regiunii Ghouta Orientală, potrivit celui mai recent bilanţ 
furnizat de OSDO. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Pregătiri pentru posibila întrevedere Trump-Kim Jong Un: oficiali din SUA, Japonia şi Coreea de Sud s-au 
întâlnit la San Francisco 
Consilierii de securitate din SUA, Japonia şi Coreea de Sud s-au întâlnit la sfârşitul săptămânii trecute pentru a 
pregăti posibila întâlnire dintre liderul regimului de la Phenian, Kim Jong-un, cu preşedintele Statelor Unite, 
Donald Trump, a anunţat, luni, Administraţia Prezidenţială de la Seul. 
Potrivit agenţiei Yonhap, discuţiile au avut loc în San Francisco, la ele participând H. R. McMaster, consilier 
naţional pentru securitate al SUA, şi omologii săi Shotaro Yachi din Japonia şi Chung Eui-yong din Coreea de Sud. 
Cei trei oficiali au discutat şi perspectivele unei viitoare întâlniri a preşedintelui Coreei de Sud, Moon Jae-in, cu 
Kim Jong-un, care ar trebui să aibă loc la sfârşitul lunii martie, dar şi despre denuclearizarea Peninsulei Coreea. 
”Participanţii au căzut de acord asupra importanţei nerepetării greşelilor din trecut ale ţărilor lor şi asupra 
continuării unei colaborări strânse în săptămânile următoare”, a declarat Kim Eui-kyeom, , purtătorul de cuvânt al 
Administraţiei Prezidenţiale de la Seul. 
(Sursa: Mediafax) 
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